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ČESKO: Premiér Andrej Babiš oznámil, že ministr zdravotnictví Petr Arenberger rezignuje.
Staronovým ministrem bude podle Babiše Adam Vojtěch (za ANO). Premiér uvedl, že Arenberger mu
potvrdil rezignaci v úterý ráno. Sám ministr by měl mít tiskovou konferenci, kde se ke své rezignaci
vyjádří, v jedenáct hodin. Podle Babiše se k odstoupení rozhodl kvůli tlaku na rodinu.

„Celá rodina je pod tlakem, to je hlavní důvod,“ uvedl Babiš. Arenberger podle něho podcenil, že
na úrovni ministra musí být majetková přiznání přísnější. S Arenbergerem se podle svých slov
premiér na postupu dohodl.

„Už to můžu říci, ministr nebude pátý, ale čtvrtý a bude to Adam Vojtěch. V září se po covidové
zátěži rozhodl, že odejde. Mě to mrzelo, myslím, že byl velice dobrý ministr. Teď jsme se domluvili,
že nastoupí a zůstane ve funkci ministra až do konce této vlády,“ uvedl Babiš.

S Vojtěchem, který post ministra zdravotnictví opustil loni v září s vysvětlením, že ho řízení resortu v
době první vlny koronaviru neúměrně zatížilo, hovořil Babiš o možném návratu do vlády minulý
týden. Dnes ho zatím o dalším vývoji neinformoval. Uvedl, že doufá, že Vojtěch bude ministerstvo
řídit do demise vlády, tedy konce kabinetu očekávaného v souvislosti s říjnovými volbami.

Vojtěch se ke svému návratu do funkce zatím také nechtěl vyjadřovat. Nechtěl potvrdit ani to, že
nabídku od premiéra vůbec dostal. „Dozvíte se to včas,“ řekl po jednání sněmovního zdravotnického
výboru. Poslanec dodal, že nemá dohodnutou žádnou schůzku, která by se případného nástupu
týkala.
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Opětovné jmenování Vojtěcha musí ještě Babiš projednat s prezidentem Milošem Zemanem. Dosud
to podle svých slov nestihl, ale problém neočekává.

Arenberger si včera stěžoval na tlak, který je na něj vyvíjen kvůli kauzám týkajícím se informování
o svém majetku. Ministr by si přál, aby ho veřejnost a média už „nechaly na pokoji“. Tlak, který
se prý dotýká i jeho rodiny, si nezasluhuje, uvedl po jednání vlády. Babiš původně řekl, že k setrvání
Arenbergera se vyjádří ve středu.

Média v minulých dnech upozornila na nedostatky v ministrově majetkovém přiznání a další sporné
záležitosti.

Ministr sám nebo s manželkou ve skutečnosti vlastní přes 160 nemovitostí, uvedl web Seznam
Zprávy na základě kompletního výpisu posledního Arenbergerova majetkového přiznání
poskytnutého ministerstvem zdravotnictví.

To v původní omezené podobě neobsahovalo čísla jednotlivých pozemků, novináři proto nemohli
rozlišit nemovitosti zapsané v katastru na stejném listu vlastnictví. Kromě asi 15 obytných budov či
bytů tvoří většinu ministrových nemovitostí pole mezi Kralupy nad Vltavou a Neratovicemi, uvádí
server. Celkem podle něj vlastní Arenberger sám nebo spolu s manželkou více než 240 hektarů orné
půdy.

Vojtěch rezignoval, protože toho na něj „bylo moc“
Vojtěch působil ve funkci ministra zdravotnictví necelé tři roky. Babiš po jeho rezignaci uvedl, že ji
chápe, protože „toho na něj bylo moc“. Opozice k jeho odchodu vyzývala kvůli nezvládnutí epidemie
opakovaně. Před loňskými prázdninami totiž začala epidemie v Česku oslabovat. Ministerstvo
zdravotnictví od 25. května zrušilo povinnost nosit roušky venku a od července i ve vnitřních
prostorech. Povinnost zakrývat si dýchací cesty byla opět částečně zavedena 1. září, znovuzavedení
tohoto opatření ale provázel zmatek.

Vojtěch tehdy nejdřív oznámil, že bude povinné ve vnitřních prostorách, jako jsou obchodní centra,
pošty, ve veřejné dopravě či ve školách mimo třídy. O dva dny později ministerstvo zveřejnilo, že
roušky se vrátí rovněž do kadeřnictví a hospod. Měli je nosit i lidé ve zdravotnických zařízeních,
v kinech či divadlech.

Po Babišově kritice a následném jednání Vojtěch oznámil, že roušky ve školách, obchodech,
restauracích či kadeřnictvích povinné nebudou. „Možná jsem měl být tvrdší, pokud jde o opatření,
která se týkala nošení roušek (od září). Asi jsem na tom měl trvat více, otázka je, jestli by to změnilo
vývoj té situace,“ řekl Vojtěch tehdy.
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